



Avis d'Appel d'Offres International Ouvert N° 00000031/AOIO/MPT/CEP-CAB/CSPM/2018 du 07 DEC 2018

**POUR L'EQUIPEMENT DES LOCAUX D'ARCHIVES DE LA CAMPOST
« EN DEUX LOTS »
PROCEDURE D'URGENCE**

1. Objet de l'Appel d'Offres

Dans le cadre de la mise en œuvre du Projet Central African Backbone, le Ministre des Postes et Télécommunications lance un Appel d'Offres International Ouvert pour l'«EQUIPEMENT DES LOCAUX D'ARCHIVES A LA CAMPOST».

2. Consistance des travaux

Les prestations du présent marché comprennent :

La fourniture des équipements, le transport, la manutention et la mise en service. Il s'agit spécifiquement de:

- Fournir et installer des déshumidificateurs ;
- Fournir et installer des rayonnages fixes et mobiles ;
- Fournir des boîtes d'archives ;
- Fournir et installer le matériel informatique et réseau

3. Délai d'exécution

Le délai maximum prévu par le Maître d'Ouvrage pour la livraison des fournitures objet du présent appel d'offres est de cent vingt (120) jours pour chaque lot.

4. Allotissement

Les prestations sont subdivisées en deux (02) lots ci-après définis :

LOT 1 : Fourniture et installation des rayonnages métalliques

RAYONNAGES METALLIQUES MOBILES	
STRUCTURE	Rayonnage mobile (en mètres linéaires)
Centre National d'archivage	1300
RAYONNAGES METALLIQUES FIXES	
Structure	Rayonnage fixe (en mètres linéaires)
Centre Inter-régional d'archivage du centre	968
Centre Inter-régional d'archivage du Nord	408
Centre Inter-régional d'archivage du Littoral	788

LOT 2 : Fourniture des boîtes d'archives, des déshumidificateurs et de matériel informatique

- **Boîtes d'archives**

MATERIEL DE CONSERVATION APPROPRIE (BOITES D'ARCHIVES)	
Structure	Nombre de boîtes d'archives
Centre National d'archivage Yaoundé	13000
Centre Inter-régional d'archivage du centre	9680
Centre Inter-régional d'archivage du Nord	4080
Centre Inter-régional d'archivage du Littoral	7880

- **Matériel informatique et électrique**

Matériel nécessaire	QUANTITE
Ordinateur complet	40
fiche multiple (05 ports)	8
Onduleur 3KVA	3
Onduleur 12KVA	1
Prise murale électrique	40
Switch	4

EQUIPEMENTS DE CABLAGE	
Matériel nécessaire	Quantité
Carton de câble RJ45 blindé. Cat 5è 100/1000 MBPS (300m)	4
Connecteur RJ45	300
Goulottes mural 3x3	40
CHEVILLES DE 8	4
Paquets de vis de 8	4
Prise murale double ports	40

- **Déshumidificateurs**

Structure	Quantité totale par centre
Centre National d'archivage	6
Centre Inter-régional d'archivage du centre	4
Centre Inter-régional d'archivage du Nord	3
Centre Inter-régional d'archivage du Littoral	4

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de cette opération est de : **Deux cent quatre-vingt-dix-huit millions cent vingt-cinq mille (298 125 000) Francs CFA TTC**, reparti ainsi qu'il suit :

N° du lot	Description du Lot	Montant prévisionnel en FCFA TTC
1	Fourniture et installation des rayonnages métalliques	178 875 000
2	Fourniture et installation des boîtes d'archives, des déshumidificateurs et de matériel informatique	119 250 000

6. Participation et origine

La participation au présent Appel d'Offres est ouverte à toutes les entreprises installées à l'intérieur ou à l'extérieur du territoire national.

7. Financement

Les prestations objet du Présent Appel d'Offres sont financées par les fonds de contrepartie de l'Etat du Cameroun 2018 du prêt BAD N° 2000130013831.

8. Cautionnement provisoire

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par un organisme financier de premier ordre ou une compagnie d'assurances habileté à émettre des cautions de soumission et dont la liste figure dans la pièce N°11 du DAO, d'un montant ainsi décrit par lot :

N° du lot	Description du Lot	Montant de la caution de soumission en FCFA
1	Fourniture et installation des rayonnages métalliques	3 577 500
2	Fourniture et installation des boîtes d'archives, des déshumidificateurs et de matériel informatique	2 385 000

et valable pendant trente (30) jours au-delà de la date de validité des Offres.

9. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être consulté de lundi à vendredi entre 08h-17h à la Cellule d'exécution du Projet CAB, sise derrière la Poste Centrale BP : 6061 Yaoundé Téléphone : (237) 222 23 55 16 Courriel (e-mail) : bissombipierre@yahoo.fr avec copie à ahmay77@yahoo.fr dès publication du présent avis.

10. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut être obtenu à la Cellule d'exécution du Projet CAB, sise derrière la Poste Centrale BP : 6061 Yaoundé Téléphone : (237) 222 23 55 16 Courriel (e-mail) : bissombipierre@yahoo.fr avec copie à ahmay77@yahoo.fr dès publication du présent avis, contre versement d'une somme non remboursable de : **cent dix mille (110 000) Francs CFA**, payable dans le Compte spécial CAS- ARMP n° 335988 à la BICEC

11. Remise des offres

Chaque offre rédigée en français ou en anglais en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies marquées comme telles, devra parvenir à la Cellule d'exécution du Projet CAB sise derrière Poste la Centrale, au plus tard le **29 JAN 2019** à 13 Heure et devra porter la mention :

Avis d'Appel d'Offres international Ouvert N°

/AOIO/MPT/CEP-

CAB/CSPM/2018 DU

POUR L'EQUIPEMENT DES LOCAUX D'ARCHIVES DE LA CAMPOST

EN DEUX (02) LOTS

Financement : Fonds de Contrepartie 2018 du Prêt BAD N° 2000130013831

A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement"

12. Recevabilité des offres

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative (Préfet, Sous-préfet,...), conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres.

Elles doivent dater de moins de trois (03) mois précédant la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

13. Ouverture des plis

L'ouverture des plis se fera en un temps. L'ouverture des dossiers administratifs et des offres techniques et financières aura lieu le ... **29 JAN 2019** à 14 heures par la Commission Spéciale de Passation des Marchés auprès du projet CAB dans la salle de réunions sise derrière Poste Centrale BP : 6061 Yaoundé
Téléphone : (237) 222 23 55 01/677 55 10 97

La participation à l'ouverture des plis est restreinte aux représentants des soumissionnaires, et le nombre de représentants par soumissionnaire est limité à un (01), même en cas de groupement d'entreprise.

14. Critères d'évaluation

1. Critères éliminatoires

Le non-respect de l'un des critères ci-après entraîne le rejet de l'offre du soumissionnaire. Il s'agit notamment:

- Offre financière incomplète ;
- Absence d'un prix quantifié ;
- Absence de la caution de soumission à l'issue de la séance de dépouillement;
- Absence ou non-conformité d'une pièce du dossier administratif après épuisement du délai de 48 heures accordé à l'issue de la séance de dépouillement ;
- fausse déclaration ou pièce falsifiée ;
- Le non-respect de 2 critères essentiels ;
- Absence de Déclaration sur l'honneur de non abandon et de la non défaillance dans l'exécution des marchés suivant modèle joint ;
- Non-conformité aux spécifications techniques majeures des fournitures (voir spécifications techniques page 76) ;
- Absence de prospectus accompagné des fiches techniques du fabricant pour :
Lot1 : rayonnages, Lot2 : ordinateurs, onduleurs, deshumificateurs;
- Absence de l'autorisation du fabricant ou de l'agrément du distributeur agréé par le fabricant pour les ordinateurs.

2. Critères essentiels

Le système de notation des offres se fera par mode binaire (oui/non) et portera sur les critères ci-après dont le détail est donné dans le RPAO :

- a) Surface financière (**attestation de solvabilité suivant modèle joint**) : Au moins égale à 60 000 000 Fcfa pour le lot 1 et 40 000 000 Fcfa pour le lot2 ;
- b) Références du soumissionnaire dans les prestations similaires au moins deux (02) marchés similaires pour chacun des lots. Lot1 : rayonnages, Lot2 : ordinateurs, onduleurs, deshumificateurs, exécutés au cours des cinq dernières années en tant qu'entrepreneur principal d'une valeur minimale cumulée de 100 000 000 Francs CFA pour le lot1 et 75 000 000 Fcfa pour le lot2;

c) L'expérience du personnel d'encadrement ;

LOT	poste	QUALIFICATIONS REQUISES
LOT 1 : Fourniture et installation des rayonnages métalliques	Conducteur des travaux	Ingénieur de travaux (Bac + 3) de génie mécanique ou équivalent, trois (03) ans d'expérience dans les constructions métalliques
LOT 2 : Fourniture et installation du matériel informatique	Chef de projet	Ingénieur de travaux (Bac + 3) informatique ou télécommunications, cinq (05) ans d'expérience
	Responsable câblage	Technicien Supérieur (Bac+2) en informatique ou télécommunications, trois (03) ans d'expérience

- d) Engagement du soumissionnaire à mettre à la disposition du Maître d'Ouvrage le personnel compétent et les pièces pour le service après-vente pendant toute la période de garantie ;
- e) calendrier, planning et délai de livraison des prestations ;
- f) Cahier des Clauses Administratives Particulières (CCAP) (Paraphé à chaque page complété et signé à la dernière) ;
- g) Cahier des Clauses Technique Particulières (CCTP) (Paraphé à chaque page complété et signé à la dernière).

15. Attribution

Le marché sera attribué au soumissionnaire qui remplira les critères de qualification techniques et financières requises et dont l'offre sera évaluée la moins disante.

Un soumissionnaire peut être attributaire des deux (02) des lots.

16. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant cent vingt (120) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

17. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables de lundi à vendredi entre 08h-15h30 à la Cellule d'exécution du Projet CAB, sise derrière la Poste Centrale.

Yaoundé, le 17 DEC 2018 ;

Copies :

- MINMAP
- ARMP ;
- Maître d'Ouvrage ou Maître d'Ouvrage délégué concerné ;
- Président CSPM ;
- Affichage



*Mme Libom Li Likeng
née Mendomo Minette*



International Open Invitation to Tender No.

00000031

/AOIO/MPT/CEP-CAB/CSPM/2018 dated 07 DEC 2018

**FOR THE EQUIPMENT OF THE ARCHIVES OFFICES OF CAMPOST
"IN TWO LOTS"
EMERGENCY PROCEDURE**

1. Purpose of the Invitation to Tender

As part of the implementation of the Central African Backbone Project, the Minister of Posts and Telecommunications hereby launches an Open International Invitation to Tender for the **"EQUIPMENT OF THE CAMPOST ARCHIVES OFFICE"**.

2. Nature of Works

The services under this call shall consist in:

supplying equipment, ensuring transportation, handling and commissioning the equipment. Specifically, this entails:

- Supplying and installing dehumidifiers;
- Supplying and installing fixed and mobile shelving equipment;
- Supplying archival boxes;
- Supplying and installing computer and networking equipment.

3. Execution Timeframe

The maximum timeline granted by the Project Owner for the delivery of supplies under this Call to Tender shall be one hundred and twenty (120) days for each lot.

4. Allotment

The services shall be subdivided into two (2) lots, defined as follows:

LOT 1: Supply and installation of metallic shelves

MOBILE METALLIC SHELVES	
STRUCTURE	Mobile shelves (in linear metres)
National Archives Centre	1300
FIXED METALLIC SHELVES	
Structure	Fixed Shelves (in linear metres)
Inter-regional Archiving Centre of the Centre Region	968
Inter-regional Archiving Centre of the North Region	408
Inter-regional Archiving Centre of the Littoral Region	788

LOT 2: Supply of Archive Boxes, dehumidifiers and computer equipment

- Archive Boxes

APPROPRIATE PRESERVATION TOOLS (ARCHIVE BOXES)	
Structure	Number of Archive Boxes
Yaounde National Archives Centre	13000
Inter-regional Archiving Centre of the Centre Region	9680
Inter-regional Archiving Centre of the North Region	4080
Inter-regional Archiving Centre of the Littoral Region	7880

- Computer and electrical equipment

Required equipment	QUANTITY
Complete computer	40
multipin socket (5 outlets)	8
3KVA inverter	3
12KVA inverter	1
Wall socket	40
Switch	4

WIRING EQUIPMENT	
Required equipment	Quantity
Box of RJ45 shielded cable. Cat 5 100/1000 MBPS (300m)	4
RJ45 connectors	300
3x3 wall wable trays	40
Diametre 8 ANCHORS	4
Pack of Diameter 8 screws	4
Dual port wall socket	40

- Dehumidifiers

Structure	Total Quantity per centre
National Archives Centre	6
Inter-regional Archiving Centre of the Centre Region	4
Inter-regional Archiving Centre of the North Region	3
Inter-regional Archiving Centre of the Littoral Region	4

5. Projected Cost

The projected cost for this operation stands at: **Two hundred and ninety-eight million one hundred and twenty-five CFA Francs** all taxes inclusive, and broken down as follows:

Lot No.	Lot Description	Projected cost in CFAF, all taxes inclusive
1	Supply and installation of metallic shelves	178 875 000
2	Supply and installation of archive boxes, dehumidifiers and computer equipment	119 250 000

6. Participation and Origin

Participation in this Call to Tender is open to all companies established in or out of the national territory.

7. Funding

Services under this Call to Tender shall be funded by the 2018 counterpart funds of the State of Cameroon from AfDB Loan No. **2000130013831**.

8. Provisional Security

Each bidder shall attach to their administrative documents, a bid bond established by a first-class financial institution or an insurance company authorised to issue bid bonds, the list of which can be found in Document No. 11 of the Tender Call, in the following amount per lot:

Lot No.	Lot Description	Bid Bond Amount (in CFA Francs)
1	Supply and installation of metallic shelves	3 577 500
2	Supply and installation of archive boxes, dehumidifiers and computer equipment	2 385 000

and shall remain valid for a period of thirty (30) days following the validity period of Bids.

9. Consultation of the Tender File

The Tender File may be consulted from Mondays through Fridays between 8 a.m. and 5 p.m. in the premises of the CAB Project Implementation Unit, located behind the Central Post Office Building, P.O. Box: 6061, Yaounde, Telephone: (237) 222 23 55 16; Email: bissombipierre@yahoo.fr with a copy to ahmay77@yahoo.fr upon publication of this Notice.

10. Acquisition of the Tender File

The Tender File may be obtained at the CAB Project Implementation Unit, located behind the Central Post Office Building, P.O. Box: 6061, Yaounde; Telephone: (237) 222 23 55 16; E-mail: bissombipierre@yahoo.fr copying ahmay77@yahoo.fr upon publication of this Notice, after paying a non-refundable sum of: **one hundred and ten (110 000) CFA Francs**, payable in the Special Account CAS- ARMP No. 335988 in the books of BICEC

11. Submission of Bids

Each bid, drafted in English or French in seven (7) copies, including one (1) original and six (6) copies, and labelled as such, shall be sent to the the CAB Project Implementation Unit, located behind the Central Post Office Building, no later than **29 JAN 2019**, at 1:00 p.m. prompt and shall bear the inscription:

CAB/CSPM/2018 DATED

FOR THE EQUIPMENT OF THE CAMPOST ARCHIVES OFFICES

IN TWO (2) LOTS

Funding: 2018 Counterpart Funds from AfDB Loan No. 2000130013831

To be opened only during the bid-opening session"

12. Acceptability of Bids

Under penalty of rejection, the required documents of the administrative file must be produced in original copies or certified true copies thereof, by the issuing service or an administrative authority (Divisional Officer, Sub-Divisional Officer, etc.), in accordance with the specific requirements of the Call to Tender.

They should not be older than three (3) months preceding the original date of submission of bids and should have been established after the date of signature of this Call to Tender.

13. Opening of Bids

Bids shall be opened in a single sequence. The opening of administrative files and technical and financial offers shall take place on 29 JAN 2019 at 2:00 p.m. prompt by the Special Procurement Board of the CAB Project in the Conference Hall of the CAB Project, located behind the Central Post Office Building, P.O. Box: 6061, Yaounde, Telephone: (237) 222 23 55 01/677 55 10 97

Participation in the bid-opening session shall be restricted to the representatives of bidders, and the number of representatives per bidder shall be limited to one (1) even where companies may have come together to submit a single bid.

14. Evaluation Criteria

1. Eliminary Criteria

Non-compliance with any of the following criteria shall lead to the rejection of the bidder's file. They mainly include:

- incomplete financial offer;
- absence of itemised costs;
- Absence of a bid bond until the completion of the bid-opening session;
- Absence or non-compliance of any administrative document after the expiry of a period of 48 hours granted following the bid-opening session;
- false statement or forged document;
- Non-compliance with two essential criteria;
- Absence of a Sworn Statement to not abandon or fail to fully execute the contract as per the template herewith attached;
- Non-compliance with the major technical specifications of supplies (see technical specifications, page 76);
- Absence of flyers accompanied by manufacturer's technical data sheets for:
Lot 1: shelves, Lot 2: computers, inverters and dehumidifiers;
- Absence of manufacturer's authorisation or approval of the distributor authorised by the manufacturer for computers.

2. Essential Criteria

The system for grading bids shall be the binary mode (yes/no) and shall deal with the following criteria whose details are provided in the Tender File:

- a) Financial base (**attestation of solvency following the template herewith attached**): At least equal to 60 000 000 for Lot 1 and 40 000 000 CFA Francs for Lot 2;
- b) References of the bidder in providing similar services in at least two previous contracts for each of the lots. Lot1: shelves, Lot2: computers, inverters, dehumidifiers, carried out over the last five years as main contractor for a cumulated amount of at least 100 000 000 CFA Francs for Lot 1 and 75 000 000 CFA Francs for Lot 2;
- c) Experience of Supervisory Staff

LOT	Position	REQUIRED QUALIFICATIONS
LOT 1: Supply and installation of metallic shelves	Project Lead	Engineer (3 years' university education) in mechanical engineering or equivalent, three (3) years of experience in letallic constructions
LOT 2: Supply and installation of computer equipment	Project Lead	Engineer (three years' university education) in computer science or telecommunications, five (5) years of experience
	Wiring Official	Senior Technician (two years' university education) in computer science or telecommunications, three (3) years of experience

- d) Commitment of the bidder to provide the Contracting Authority with competent staff and parts for after-sales service throughout the period of warranty.
- e) Schedule, planning and timelines for the delivery of services;
- f) Special Conditions of Contract (CCAP) (Initialed on each page filled, and signed on the last);
- g) Special Technical Specifications (CCTP) (initialled on each page filled and signed on the last).

15. Contract Award

The contract shall be awarded to the bidder who shall meet all the required technical and financial criteria and whose bid shall be the lowest.

A bidder may be awarded both lots.

16. Validity of bids

Bidders shall remain bound by their bids for a period of one hundred and twenty (120) days from the deadline of submission of bids.

17. Additional information

Additional information can be obtained during business hours from Mondays through Fridays between 8:00 a.m. to 5:30 p.m. at the CAB Project Implementation Unit, located behind the Central Post Office Building.

Done in Yaounde, on

10 17 DEC 2018

Copies to:

- MINMAP
- ARMP;
- Contracting Authority or Delegated Contracting Authority concerned;
- Chairperson CSPM;
- Notice Board



*Mme Libom Li Likeng
née Mendomo Minette*